
Protokół nr 8/16 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej w dniu 09 marca 2016 r. 

 

Ósme wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 

12:00. Komisje obradowały w Sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy. Na posiedzeniu 

obecnych było 5 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego (lista obecności Zał. 

Nr 1), 5 członków Komisji Oświaty Kultury i Spraw Społecznych  (lista obecności Zał. Nr 1), 

4 członków Komisji Rewizyjnej – nieobecna radna  Żabińska Jadwiga (lista obecności Zał. Nr 

1), Wójt Gminy – Pan Sylwester Jaworowski i Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska. 

Ad. 1)  

Otwarcia ósmego posiedzenia wspólnego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 

dokonała Przewodnicząca tej Komisji Konopka Jolanta. 

Otwarcia ósmego posiedzenia wspólnego Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

dokonał Przewodniczący tej Komisji Zakrzewski Dominik Ignacy. 

Otwarcia ósmego posiedzenia wspólnego Komisji Rewizyjnej dokonał Przewodniczący tej 

Komisji Szeligowski Wojciech. 

Ad. 2)   
W tym punkcie Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych  

przedstawiła porządek posiedzenia, który jest jednakowy dla wszystkich Komisji: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjecie protokołu z siódmego posiedzenia Komisji w dniu 22 grudnia 2015 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

     a/  dofinansowania zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1938B 

Wygoda-Modzele Wypychy-Zanie- do drogi Nr 8-etap IV w lokalizacji 12+000 – 13+904,5”,  

realizowanego przez Powiat Zambrowski, 

     b/ przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kołaki Kościelne, 

     c/ zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji na prowadzenie 

publicznych i niepublicznych szkół, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby prawne i 

osoby fizyczne inne niż jednostka samorządu terytorialnego, działających na terenie Gminy 

Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

     d/ zmiany uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy i deklaracji podatkowych, 

     e/ w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klasy pierwszej 

publicznej szkoły podstawowej i klasy pierwszej publicznego gimnazjum prowadzonego 

przez Gminę Kołaki Kościelne dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły lub 

gimnazjum, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów oraz 

przyznania liczby punktów każdemu kryterium, 

     f/  zmiany w Statucie Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne, 

     g/  przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki Kościelne na lata 

2016 -2018, 

     h/ zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych, 

     i/ przygotowanie planu pracy komisji na 2016 r., 

     j/ przygotowanie planu pracy Rady Gminy na 2016 r., 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2015 rok, 

 6. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki 

Kościelne za 2015 rok. 



7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o uwagi do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Pan Wójt zgłosił przyjęcie do porządku posiedzenia projekty następujących uchwał: 

1/ określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty 

oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 

2/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kołaki Kościelne na lata 2016-2020, 

3/ przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę. 

Następnie Pan Wójt poprosił o wyłączenie z porządku obrad punktu d) zmiana uchwały w 

sprawie określenia wzorów formularzy i deklaracji podatkowych, ponieważ trochę się 

pospieszyliśmy. 

Po zmianach w porządku posiedzenia, przedstawia się on następująco: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjecie protokołu z siódmego posiedzenia Komisji w dniu 22 grudnia 2015 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

     a/  dofinansowania zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1938B 

Wygoda-Modzele Wypychy-Zanie- do drogi Nr 8-etap IV w lokalizacji 12+000 – 13+904,5”,  

realizowanego przez Powiat Zambrowski, 

     b/ przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kołaki Kościelne, 

     c/ zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji na prowadzenie 

publicznych i niepublicznych szkół, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby prawne i 

osoby fizyczne inne niż jednostka samorządu terytorialnego, działających na terenie Gminy 

Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

     d/ w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klasy pierwszej 

publicznej szkoły podstawowej i klasy pierwszej publicznego gimnazjum prowadzonego 

przez Gminę Kołaki Kościelne dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły lub 

gimnazjum, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów oraz 

przyznania liczby punktów każdemu kryterium, 

     e/  zmiany w Statucie Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne, 

     f/  przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki Kościelne na lata 

2016 -2018, 

     g/ zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych, 

     h/ określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty 

oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 

     i/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kołaki Kościelne na lata 2016-2020, 

     j/ przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę. 

    k/ przygotowanie planu pracy komisji na 2016 r., 

    l/ przygotowanie planu pracy Rady Gminy na 2016 r., 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2015 rok. 



 6. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki 

Kościelne za 2015 rok. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 3). 

Innych uwag nie zgłoszono, więc Przewodniczący poszczególnych Komisji przeszli do 

przyjęcia porządku poprzez głosowanie z zaproponowanymi zmianami porządku posiedzenia 

przez Pana Wójta: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Oświaty  ze zmianami został przyjęty jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Finansów ze zmianą został przyjęty jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Rewizyjnej ze zmianą został przyjęty jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Ad. 3) 

W tym punkcie Komisje przyjęły protokół z siódmego posiedzenia wspólnego Komisji w 

dniu 22 grudnia 2015 r. poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Pan Wójt omówił projekt uchwały w sprawie dofinansowania zadania 

inwestycyjnego „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1938B Wygoda-Modzele Wypychy-

Zanie- do drogi Nr 8-etap IV w lokalizacji 12+000 – 13+904,5”,  realizowanego przez Powiat 

Zambrowski. Przyszło kolejne pismo z Zarządu Powiatowego dotyczące współfinansowania 

przebudowy drogi Zanie – Wygoda. Treść tego pisma jest praktycznie taka sama, dodatkowo 

zapis, że jeden z kryteriów, które brane jest pod uwagę przy ocenie wniosków jest współpraca 

przy realizacji inwestycji różnych jednostek samorządu terytorialnego, w tym przypadku 

Powiatu i Gminy. Inwestycje drogowe realizowane we współpracy z j.s.t.  otrzymują 

dodatkowo jeden punkt przy ocenie wniosku w  Urzędzie Marszałkowskim. Biorą pod uwagę 



łączną sumę punktów możliwą do uzyskania w ogólnym rozrachunku, ten punkt może być 

decydujący. Według naszych wyliczeń wniosek o dofinansowanie przedmiotowego zadania, 

przy założeniu, że samorząd Gminy Kołaki Kościelne włączy się w jego realizację, ma szanse 

otrzymać dofinansowanie w wysokości 63,63% kosztów kwalifikowanych. Na te pismo 

odpowiedzieliśmy, że jesteśmy zainteresowani partycypacją w kosztach w wysokości 10-15% 

kosztów kwalifikowanych. Jednocześnie zwróciliśmy się do Powiatu z prośbą taką, żeby my 

przystępujemy do współfinansowania drogi na Zanie, to my prosimy ich o przystąpienie do 

realizacji zadania „Przebudowa drogi Wyszyńskiego”, gdyż te zadanie, mamy wspólny cel, 

bo łączy się droga powiatowa z drogą gminną, jest skrzyżowanie. Druga sprawa jest to 

główna droga w Kołakach, mamy tu pismo do Rady Gminy Kołaki od przedsiębiorców, 

wszyscy przedsiębiorcy podpisali się z ulicy Wyszyńskiego, iż zwracają się z prośbą o 

przeznaczenie funduszy i w ślad za tym pismem do Powiatu z propozycją o finansowanie 

drogi Wyszyńskiego, Powiat podjął uchwałę, że przeznacza na to zadanie 30 tys. dokłada do 

naszej inwestycji. Tej inwestycji niema, ale jeżeli podejmiemy taką inwestycję Powiat nam 

daje 30 tys. W związku z tym proponuję przyjąć uchwałę współfinansowania zadania 

inwestycyjnego przebudowa drogi powiatowej Zanie – Wygoda Modzele, z tym że pierwszy 

projekt zakładał 50 tys. gdyż ja myślałem, że VAT nie jest kosztem kwalifikowalnym, a 

okazuje się, że VAT jest kosztem kwalifikowalnym, co podwyższa tą sumę. Powiat wystąpił 

już do mnie z propozycją zawarcia porozumienia. Wczoraj byli u mnie i proponowali 15%, 

ale nie zgodzimy się na 15, zgodzimy się na 10%, co daje nam kwotę 65 tys. Czyli 

reasumując – my dokładamy 65 tys. na drogę Zanie – Wygoda a Powiat daje nam 30 tys. na 

drogę Wyszyńskiego. Tego nie musimy ujmować w bieżącym budżecie, bo dopiero po 

skończonej realizacji tą kwotę zobowiązujemy się przekazać. Realizacja zadania jest 

planowana na dwa lata, mam nadzieję, że ten nasz budżet troszkę się podreperuje i będzie nas 

stać na te 65 tys., ale to jest jedyna szansa, gdy ta droga będzie wyremontowana i żeby 

uzyskać jakieś dofinansowanie na drogę Wyszyńskiego. Dokumentację tworzymy już, 

wniosek o dofinansowanie jest gotowy do Urzędu Marszałkowskiego, realizacja będzie 

rozłożona też na dwa lata i do rozmów wrócimy po decyzji Urzędu Marszałkowskiego. Jeżeli 

uda nam się uzyskać dofinansowanie, wtedy musimy się zastanowić, skąd wziąć na wkład 

własny. Wkład własny z moich wyliczeń to będzie około 200 – 250 tys. Kapitalny remont 

drogi Wyszyńskiego i wtedy się zastanowimy, może do tej pory budżet nam się poprawi i 

będziemy mieli te pieniążki, ale jeżeli nie będziemy, to w grę może wchodzić nawet kredyt. 

200 -250 tys. uważam, że przy takim zadłużeniu, jak mamy jest to dużo, ale kwestia 

zastanowienia się, czy warto, czy odpuszczamy, ale to jeszcze nie teraz. 

Członek KOKiSS Pani Dorota Sobol spytała o wymianę wodociągów. 

Pan Wójt – wodociągi nie są kosztami, to będzie w ramach zadania „Zaprojektuj i wybuduj” 

jak uregulowanie granic, zaprojektowanie, dlatego teraz nie ponosimy żadnych kosztów, żeby 

tworzyć dokumentację, bo nie jesteśmy pewni, czy dofinansowanie dostaniemy. To będzie w 

ramach „Zaprojektuj - wybuduj”, jeżeli dostaniemy dofinansowanie, wtedy się zastanowimy 

skąd wziąć środki na wkład własny, a jeżeli chodzi o wodociągi, to wodociągi z własnych 

środków będziemy musieli wyremontować, ponieważ… 

Członek KOKiSS  Dorota Sobol – bo to w tym czasie musimy zrobić. 

Pan Wójt – oczywiście tak 

Członek KFiRG  Janusz Milewski – bo to całe ujęcie Kołak,  to Łomża nie dołoży, to co jest 

nadrzędna instytucja, tak? 

Pan Wójt – nie, do tego projektu nie zaliczają się wodociągi. 

Radny KR Michał Kołakowski – a cały remont ulicy Wyszyńskiego ile będzie wynosił? 

Pan Wójt – skalkulowaliśmy na kwotę około 600 tys., z czego te 400 możemy pozyskać i te 

30 z Powiatu. Myślę, że to jest dobry układ, bo przy tych pierwszych pismach z Powiatu, 



gdzie proponowano nam 1,2 mln dołożyć, to teraz zeszło to na 65, to uważam, że to jest 

sukces nasz i doprowadzimy do remontu tej drogi. 

Członek KOKiSS Ołdakowski Janusz – a jaki to jest odcinek? 

Pan Wójt – będzie obejmował na pewno skrzyżowanie z Gosiami, ja cały czas walczę, żeby 

dojść do skrzyżowania na Krusze, na Łubnice, bo to jest najważniejsze. Na pewno do mostku 

nie dojdą. 

Członek KR Michał Kołakowski – tam to jest dwa kilometry. 

Pan Wójt – nie aż tam, do pierwszego skrzyżowania, ja będę o to walczył, zobaczymy jak 

będzie. 

Członek KOKiSS Ołdakowski Janusz – to jest już kapitalny remont? 

Pan Wójt – tak, zatoki autobusowe, przepusty wszystkie, zjazdy, skrzyżowanie te główne, 

kapitalny remont z rowami, z poboczami. 

Członek KOKiSS Ołdakowski Janusz – bo rozumiem, że ta instytucja, co buduje tą 

magistralę, to skończy na obwodnicy, na tym rondzie, tak? 

Pan Wójt – tam jeszcze jakiś odcinek około 100 m będzie zrobione i od tego momentu będzie 

Powiat to robił 

Pan Wójt zakończył wyjaśnienia to tego punktu. Powiedział, że to jest sprawa na przegadanie 

dzisiaj, a nie słyszę tu słowa, bo jest Komisja i trzeba przedyskutować. 

Członek KR Michał Kołakowski – a co z tą drogą na Gosie Otole, już została pominięta, czy? 

Pan Wójt – jest 30 tys. przeznaczone na Gosie. 

Członek KR Święcki Szczepan – ale co Wójt planuje za 30 tys. zrobić? 

Pan Wójt – w pierwszej kolejności zapłaciłem za uregulowanie granic tam, bo to jest 

podstawa, żeby cokolwiek zacząć robić, zlecone jest uregulowanie granic, jest podpisana 

umowa z geodetą. Jak granice uregulujemy wtedy będziemy dalej rozmawiać, co dalej z tą 

drogą. Ja rozumiem, że droga Gosie Otole była w planach, drogi Wyszyńskiego nie było. 

Jeżeli zadecydują Państwo że ważniejsze jest Gosie Otole, to robimy Gosie Otole, 

rezygnujemy z Wyszyńskiego, rezygnujemy z dotacji powiatowej 30 tys. i robimy Gosie 

Otole, ale to jest Państwa decyzja. 

Członek KR Święcki Szczepan – na tą drogę Wyszyńskiego będzie składany wniosek do 

Urzędu Marszałkowskiego? 

Pan Wójt – wniosek jest już gotowy i będzie składany 

Członek KR Święcki Szczepan – w grę wchodzi całość, żeby z Urzędu Marszałkowskiego 

dostać? 

Pan Wójt – nie, to zleży od inwestora. Wyszyńskiego będzie robiona całość z chodnikami, ze 

wszystkim. Ja tej decyzji nie podejmę, to Państwo ustalą co robimy. Jeszcze raz powtarzam, 

inwestycja jest zaplanowana na dwa lata, zdążymy ze wszystkim, najważniejsze to jest 

uzyskać dofinansowanie, jak nie uzyskamy dofinansowania, to zbędna nasza rozmowa jest. 

Próbujemy, robimy wszystko, jak dostaniemy, będziemy się zastanawiać, skąd wziąć na 

wkład własny, czy dalej idziemy. Korzystamy z wszelkich możliwych szans. Droga Gosie 

Otole jest w planie, jest przeznaczone 30 tys. ale te 30 tys. jest mało. 

Członek KR Święcki Szczepan – w takich sprawach by wypadało wcześniej rozmawiać 

trochę, a nie nas stawiać przed faktem dokonanym. Do 15 marca termin złożenia wniosków to 

o czym jest ta rozmowa. 

Pan Wójt – na waszą inwestycję jest za późno w tej chwili, bo nieuregulowane są granice. W 

tym roku jest nabór do 15, w następnym roku będzie następny nabór. 

Członek KR Święcki Szczepan – już nie będzie naboru z tego działania. 

Członek KFiRG Czochański Marek – a kiedy tam geometra będzie robił? 

Pan Wójt – podpisana umowa i coś tam już działa. 

Członek KR Gosk Leszek – jest okazja wyciągnąć 30 tys. to… 



Pan Wójt – może ustalmy, moja propozycja taka, czy w formie głosowania ustalić, która 

droga ważniejsza jest dla całej gminy. 

Członek KFiRG Czochański Marek – droga i ta i ta jest ważna. 

Członek KR Michał Kołakowski – tutaj jest droga utwardzona a tam się jeździ po bajorze, i to 

jest też połączenie dwóch gmin. 

Członek KOKiSS Podbielski Janusz – wszystkie siano z Grąd wiozą tam, bo teraz nie ma 

możliwości na ósemkę wyjechać. 

Członek KR Święcki Szczepan – przy takim dużym zadłużeniu gminy zaciągać znowu 400 

czy 600 tys. 

Pan Wójt – mówię o 200 tys., ale ja tego nie zaciągnę, to Państwo zdecydują, czy będziemy 

zaciągać, czy nie, ja tylko propozycję wam tu składam. 

Członek KOKiSS Ołdakowski Janusz – a ewentualnie to jak jest w uchwale to, to razem 

obejmuje to co Skarbnik nowej gminy mówił o tej drastycznej sumie, którą by trzeba było 

pobrać, tam co było na Radzie, na sesji coś, ewentualnie zatwierdziliśmy, że pozwalamy 

Wójtowi jakąś tam sumę …. 

Pan Wójt – nie korzystamy z tego, dajemy radę z tych środków, co mamy 

Członek KOKiSS Ołdakowski Janusz – ale to chodzi ewentualnie o czarną godzinę tych 

długów, tak? 

Pan Wójt – nie, tam to była sprawa oczyszczalni. 

Członek KOKiSS Ołdakowski Janusz – a jak to wygląda z oczyszczalniami? 

Pan Wójt – sprawa jest w toku. 

Ogólna dyskusja 

Członek KR Michał Kołakowski – a jakie są koszty wytyczenia tamtej drogi?  

Członek KFiRG  Janusz Milewski  - i kto za to zapłaci na Otolach? 

Pan Wójt - gmina 

Członek KFiRG  Janusz Milewski – z tych 30 tys. 

Pan Wójt – to nie wytyczenie, tylko wznowienie granic. 

Członek KOKiSS  Dorota Sobol – a na jaką kwotę podpisana jest umowa? 

Pan Wójt – od działki jest chyba 1500 zł, tam jest dwie działki. 

Ogólna dyskusja. 

Członek KR Michał Kołakowski – a koszt remontu takiej żwirówki, to mniej więcej? 

Pan Wójt – zależy od materiału, jeżeli mamy projekt robić jak na Gosie Małe, tam było 350 m 

za 30 tys., tam jest 25 cm kruszywa grubego i 10 czy 15 o mniejszej frakcji. 

Możemy po prostu nie przyjąć tego. 

Członek KR Gosk Leszek – to dalej ta droga zostanie na Zanie. To jak na Zanie damy 60 w 

zamian dostaniemy tu 30, to… 

Członek KR Święcki Szczepan – te 30 to nie ma znaczenia czy będzie Wyszyńskiego, czy 

będzie w Gosiach. 

Pan Wójt – ma. 

Członek KR Święcki Szczepan – jakie to ma znaczenie? Takie, że Wójt tak chciał od 

początku, jak rozmawiał. 

Pan Wójt – Pan nie słucha w ogóle, co ja mówię do Pana. 

Członek KR Święcki Szczepan – to wytłumaczy mi Pan to. 

Pan Wójt – na początku została podjęta uchwała przez Powiat na dofinansowanie, przeczytam 

Panu : Powiat Zambrowski dofinansowuje kwotą 30 tys. zadanie inwestycyjne – budowa 

ulicy Kardynała Stefana Wyszyńskiego w miejscowości Kołaki Kościelne. 

Członek KR Święcki Szczepan – to jest tak samo droga gminna, jak i tamta. 

Pan Wójt – ja wystąpiłem do Powiatu o dofinansowanie tego zadania, nie Gosie Otole, tylko 

drogę Wyszyńskiego, rozumie Pan teraz 

Członek KR Gosk Leszek – to jest wizytówka Kołak, to nie ulega wątpliwości. 



Członek KOKiSS  Dorota Sobol – ta droga nie jest tylko dla Kołak i ta nie jest dla Kołak. 

Pan Wójt – tam jest większość przedsiębiorców, którzy płacą do Gminy podatki, to jest 

główna droga, gdzie główny handel się rozwija. 

Członek KR Święcki Szczepan – większość podatków, jak mi się wydaje to rolnicy płacą do 

gminy. 

Pan Wójt – przy drodze Gosie Otole. 

Członek KR Święcki Szczepan – nie przy drodze Gosie Otole, ogólnie mówię i trzeba 

bardziej zwrócić uwagę na stan dróg dojazdowych do pól, żeby była większa dostępność 

równiarek, żwiru. 

Pan Wójt – tą co mamy kwotę możemy przeznaczyć na budowę Wyszyńskiego…. 

Ogólna dyskusja. 

Pan Wójt – jeżeli teraz nie podejmiemy uchwały, to oni nie dostaną. 

Członek KOKiSS Jolanta Konopka – byłam cały czas za tą drogą, jestem za tym, żeby 

współpracować i żeby też było coś dla gminy. 

Na tym dyskusję zakończono w tym punkcie. 

Członkowie poszczególnych komisji przeszli do wyrażenia opinii o projekcie uchwały w 

sprawie dofinansowania zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1938B 

Wygoda-Modzele Wypychy-Zanie- do drogi Nr 8-etap IV w lokalizacji 12+000 – 13+904,5”,  

realizowanego przez Powiat Zambrowski poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie dofinansowania zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1938B Wygoda-Modzele Wypychy-Zanie- do drogi Nr 8-etap IV w lokalizacji 

12+000 – 13+904,5”,  realizowanego przez Powiat Zambrowski został zaopiniowany 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie dofinansowania zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1938B Wygoda-Modzele Wypychy-Zanie- do drogi Nr 8-etap IV w lokalizacji 

12+000 – 13+904,5”,  realizowanego przez Powiat Zambrowski został zaopiniowany 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (członek KR Szczepan Święcki). 

Projekt uchwały w sprawie dofinansowania zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1938B Wygoda-Modzele Wypychy-Zanie- do drogi Nr 8-etap IV w lokalizacji 

12+000 – 13+904,5”,  realizowanego przez Powiat Zambrowski został zaopiniowany przy 

jednym głosie wstrzymującym i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy 

(Zał. Nr 4). 

Ad. 4 b) 
W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne 

przedstawiła Sekretarz Gminy Danuta Niewińska. Powiedziała, że obecne studium zostało 

uchwalone w 2003 roku i od tego czasu jest wiele zmian w przepisach i stało się nieaktualne. 

Taka przesłanką przystąpienia do sporządzenia tego studium jest potrzeba dokonania 



kompleksowych zmian z uwagi na nieaktualność, zmiany społeczno-gospodarcze jakie zaszły 

w gminie od tego czasu, liczne zmiany o planowaniu przestrzennym i zmiany innych ustaw, 

które wpływają na zagospodarowanie. Studium uwarunkowań jest instrumentem 

kształtowania polityki przestrzennej na terenie gminy. Sporządzenie nowego studium leży w 

interesie gminy, ponieważ wpłynie na usprawnienie procesu inwestycyjnego, w tym 

możliwość sporządzania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i wpłynie 

pozytywnie na rozwój gospodarczy gminy. Jest to niezbędne przystąpienie do sporządzenia 

studium, gdyż jest dużo zmian i trzeba to zaktualizować. 

Członek KOKiSS Ołdakowski Janusz – jak są duże zmiany w porównaniu do uchwały Rady 

Gminy z 2019 r.? 

Pani Sekretarz – myślę, że bardzo duże. 

Pan Wójt – zostało wydanych dużo decyzji, dużo nowych  inwestycji. Jesteśmy na etapie 

występowania do odpowiednich instytucji… 

Członek KOKiSS Ołdakowski Janusz – są jakieś sporne, ostre fakty tego… 

Pan Wójt – nie, to jest tylko aktualizacja. 

Na tym dyskusję zakończono. 

Członkowie poszczególnych komisji przeszli do wyrażenia opinii o projekcie uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne zaopiniowany jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne zaopiniowany jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne zaopiniowany jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Ad. 4 c) 
W tym punkcie projekt uchwały zmieniającej w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

na prowadzenie publicznych i niepublicznych szkół, oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez 

osoby prawne i osoby fizyczne inne niż jednostka samorządu terytorialnego, działających na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 

wykorzystania przedstawiła Pani Hanna Dąbrowska podinspektor UG. Powiedziała, że 

projekt tej uchwały został przygotowany w wyniku rozstrzygnięcia nadzorczego RIO w 

Białymstoku, gdzie zapisy w § 3 w ust. 6 zostały podjęte z naruszeniem prawa. Zapis ten 

wcześniej brzmiał, że osoby prowadzące niepubliczne inne formy wychowania 



przedszkolnego otrzymują dotację w wysokości równej 40% wydatków bieżących, a powinno 

być w wysokości nie niższej niż 40% wydatków bieżących ponoszonych na 1 ucznia w 

przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę Kołaki Kościelne. Pani Hanna 

Dąbrowska poprosiła o pytania, jeśli coś jest niezrozumiałe. 

Członkowie Komisji nie zadawali pytań, więc członkowie poszczególnych komisji przeszli do 

wyrażenia opinii o projekcie uchwały zmieniającej w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji na prowadzenie publicznych i niepublicznych szkół, oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, 

prowadzonych przez osoby prawne i osoby fizyczne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego, działających na terenie Gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały zmieniającej w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji na prowadzenie 

publicznych i niepublicznych szkół, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby prawne i 

osoby fizyczne inne niż jednostka samorządu terytorialnego, działających na terenie Gminy 

Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały zmieniającej w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji na prowadzenie 

publicznych i niepublicznych szkół, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby prawne i 

osoby fizyczne inne niż jednostka samorządu terytorialnego, działających na terenie Gminy 

Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 6). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały zmieniającej w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji na prowadzenie 

publicznych i niepublicznych szkół, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby prawne i 

osoby fizyczne inne niż jednostka samorządu terytorialnego, działających na terenie Gminy 

Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 6). 

Ad. 4 d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego 

do klasy pierwszej publicznej szkoły podstawowej i klasy pierwszej publicznego gimnazjum 

prowadzonego przez Gminę Kołaki Kościelne dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 

szkoły lub gimnazjum, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów 

oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium przedstawiła Pani Hanna Dąbrowska 



podinspektor UG. Powiedziała, że projekt tej uchwały został przygotowany na podstawie 

artykułu 20e ust. 4 ustawy o oświacie, w tym projekcie określone zostały kryteria dla 

kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej i poza obwodem gimnazjum. 

Jeżeli w naszych szkołach nie byłoby miejsc i kandydaci spoza obwodu chcieli być przyjęci, 

to na podstawie tych kryteriów określonych w uchwale rozpatrywane by były podania o 

przyjęcie. Takie kryteria ma określić Rada Gminy oraz liczbę punktów dla każdego 

kryterium, a także dokumenty będące potwierdzeniem. 

Członek KOKiSS Ołdakowski Janusz – to tu nie chodzi o te reformy, które PIS teraz 

wprowadza, żeby cofnąć wiek? 

Pani Dąbrowska Hanna – nie.  

Członkowie komisji  nie podjęli dyskusji, przechodząc do wyrażenia opinii o tym projekcie 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały został przygotowany na podstawie artykułu 20e ust. 4 ustawy o oświacie, w 

tym projekcie określone zostały kryteria dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 

szkoły podstawowej i poza obwodem gimnazjum. Jeżeli w naszych szkołach nie byłoby 

miejsc i kandydaci spoza obwodu chcieli być przyjęci, to na podstawie tych kryteriów 

określonych w uchwale rozpatrywane by były podania o przyjęcie. Takie kryteria ma określić 

Rada Gminy oraz liczbę punktów dla każdego kryterium, a także dokumenty będące 

potwierdzeniem jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy 

(Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały został przygotowany na podstawie artykułu 20e ust. 4 ustawy o oświacie, w 

tym projekcie określone zostały kryteria dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 

szkoły podstawowej i poza obwodem gimnazjum. Jeżeli w naszych szkołach nie byłoby 

miejsc i kandydaci spoza obwodu chcieli być przyjęci, to na podstawie tych kryteriów 

określonych w uchwale rozpatrywane by były podania o przyjęcie. Takie kryteria ma określić 

Rada Gminy oraz liczbę punktów dla każdego kryterium, a także dokumenty będące 

potwierdzeniem jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy 

(Zał. Nr 7). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały został przygotowany na podstawie artykułu 20e ust. 4 ustawy o oświacie, w 

tym projekcie określone zostały kryteria dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 

szkoły podstawowej i poza obwodem gimnazjum. Jeżeli w naszych szkołach nie byłoby 

miejsc i kandydaci spoza obwodu chcieli być przyjęci, to na podstawie tych kryteriów 

określonych w uchwale rozpatrywane by były podania o przyjęcie. Takie kryteria ma określić 

Rada Gminy oraz liczbę punktów dla każdego kryterium, a także dokumenty będące 

potwierdzeniem jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy 

(Zał. Nr 7). 

 

 



Ad. 4 e) 

W tym punkcie Pani Hanna Dąbrowska podinspektor UG omówiła projekt uchwały w 

sprawie zmian w Statucie Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne. Powiedziała, że 

projekt zmian w Statucie dotyczy gospodarki finansowej Biblioteki. Jest to realizacja zaleceń 

pokontrolnych RIO. Biblioteka jest jakby oddzielną instytucją i oddzielnie prowadzi swoją 

rachunkowość finansową i zapisy zostały zmienione jak w projekcie uchwały, którą Państwo 

otrzymaliście. 

Członkowie komisji  nie podjęli dyskusji, przechodząc do wyrażenia opinii o tym projekcie 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne 

został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 8). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne 

został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 8). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne 

został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 8). 

Ad. 4 f) 

W tym punkcie Pani Dorota Bogdańska kierownik OPS przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki Kościelne na 

lata 2016 -2018. 

Członkowie komisji  nie podjęli dalszej dyskusji, przechodząc do wyrażenia opinii o tym 

projekcie uchwały poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Kołaki Kościelne na lata 2016 -2018 został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono 

przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Kołaki Kościelne na lata 2016 -2018 został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono 

przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 9). 



Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Kołaki Kościelne na lata 2016 -2018 został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono 

przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 9). 

Ad. 4 g) 

W tym punkcie Pani Dorota Bogdańska kierownik OPS przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie zmiany w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych. Zmiana 

dotyczy dodania zadań w związku z ustawą o pomocy państwa w wychowaniu dzieci, czyli 

500+. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – czy pod tym kątem musimy kogoś zatrudniać? 

Pani Dorota Bogdańska – będzie osoba z Urzędu Pracy zatrudniona w ramach robót 

publicznych. W pierwszym roku realizacji programu i kwoty, jaka zostanie wydatkowana na 

ten cel, będziemy mieli 2% na realizację zadania, czyli wyłagodzenie pracownika, 

dostosowanie pomieszczeń. 

Członkowie komisji  nie podjęli  dyskusji, przechodząc do wyrażenia opinii o tym projekcie 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach 

Kościelnych został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej 

sesji Rady Gminy (Zał. Nr 10). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach 

Kościelnych został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej 

sesji Rady Gminy (Zał. Nr 10). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach 

Kościelnych został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej 

sesji Rady Gminy (Zał. Nr 10). 

4 h) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska. 

Przed tym Pan Wójt powiedział, że podczas kontroli RIO zwrócono nam uwagę, że źle są 

naliczane czynsze za mieszkania, które są w Urzędzie Gminy. W tych czynszach, które płacili 

mieszkańcy miała być zawarta kwota wywozu odpadów płynnych, ale RIO zarzuciło nam, że 

to trzeba oddzielnie obliczać i dodając to do kwoty, którą płacą w tej chwili mieszkańcy, w tej 



chwili około 430 zł a dodając wywóz osadów, to będzie około 680 zł. RIO naliczyło, licząc 

wstecz, zaległości w wysokości 10 tys. Chcąc umorzyć te zaległości potrzebna jest nam taka 

uchwała, ponieważ nie sądzę żeby udało nam się odzyskać te należności, ponieważ co miesiąc 

lokatorzy dostają faktury, opłacają je i z ich strony wszystko jest spełnione, to było nasze 

niedopatrzenie, że nie rozbiliśmy czynszu oddzielnie i oddzielnie wywozu nieczystości. Ta 

uchwała pozwoli nam jeszcze na ściągnięcie należności, które są ciężkie do ściągnięcia, lub 

rozłożenia na raty. Nie trzeba mylić tej uchwały z podatkami, bo chodzi tu o należności takie, 

jak czynsz, woda, oczyszczalnie. W tek chwili nie mamy narzędzie, żeby móc komuś, kto jest 

w ciężkiej sytuacji finansowej, rozłożyć na raty jakiejś tam opłaty. 

Pani Sekretarz – projekt tej uchwały został przedłożony prezesowi Urzędu Ochrony 

Konkurencji i Konsumentów do zaopiniowania, ze względu na to, że dotyczy to pomocy 

publicznej. Opinię tę Urząd przesłał elektronicznie, że nie wnosi zastrzeżeń do projektu 

uchwały. Pani Sekretarz odczytała w całości projekt uchwały. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – jeżeli tu jakiś wniosek będzie, to Pan Wójt tutaj decyduje? 

Pani Sekretarz – tak. 

Pan Wójt – musi to być odpowiednio udokumentowane. 

Członkowie komisji  nie podjęli  dalszej dyskusji, przechodząc do wyrażenia opinii o tym 

projekcie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji 

Rady Gminy (Zał. Nr 11). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji 

Rady Gminy (Zał. Nr 11). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji 

Rady Gminy (Zał. Nr 11). 

Do tego projektu uchwały Pan Wójt dodał, że jeżeli ktoś nie ma środków finansowych, żeby 

pokryć zadłużenie, to lepiej jest rozłożyć je na raty, niż ten ktoś za chwilę przyjdzie do 



pomocy społecznej i będzie się ubiegać o pomoc socjalną i wtedy będziemy musieli 

wypłacać. Lepiej korzystać z takich możliwości. 

4 i) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Kołaki Kościelne na lata 2016-2020 przedstawił Wójt Gminy. Powiedział, że jest to 

dokument  niezbędny do aplikowania o środki zewnętrzne na poszczególne inwestycje. W 

chwili obecnej jesteśmy też na etapie przygotowywania strategii rozwoju całej gminy. Takie 

dokumenty to są bardzo kosztowne, gminy płacą po kilka, kilkanaście tysięcy za to. My nie 

mając funduszy robimy to sami, korzystając z innych opracowań i jak widzę udaje się nam to 

dobrze. Pierwszy plan odnowy dotyczy właśnie miejscowości Kołaki Kościelne i jest 

zrobiony właśnie na potrzeby przebudowy, co widzimy na stronie 20, na potrzeby 

przebudowy drogi Wyszyńskiego, na potrzeby termomodernizacji budynku Urzędu Gminy 

Kołaki Kościelne oraz budowa i rozbudowa miejsc rekreacyjnych przy stawie oraz budowa 

bieżni na boisku. Takie mamy plany i będziemy aplikować o te środki i taki dokument jest 

niezbędny, aby móc takie wnioski składać w Urzędzie Marszałkowskim i proszę o 

zatwierdzenie. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – we własnym zakresie robimy ten projekt? 

Pan Wójt – tak, robimy we własnym zakresie. Bez tego nie mamy szans aplikować o 

jakiekolwiek środki. To opracowanie dotyczy tylko Kołak Kościelnych, tylko i wyłącznie. W 

tej chwili jesteśmy na ukończeniu strategii całej gminy. Taki plan możemy co sesja uchwalać, 

bo zechcemy coś innego, nowego, to kolejny plan, zmieniamy tylko zakres inwestycji. Teraz 

mamy potrzebę o aplikowanie o środki na ulicę Wyszyńskiego. 

Na tym dyskusja została zakończona, członkowie przeszli do wyrażenia opinii o tym 

projekcie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kołaki Kościelne na 

lata 2016-2020 został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 12). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kołaki Kościelne na 

lata 2016-2020 został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 12). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kołaki Kościelne na 

lata 2016-2020 został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 12). 

4 j) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 

dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę oraz wniosek przedstawił Pan 

Jarosław Zalewski. 



Pan Wójt – co roku musimy uchwalić stawki, albo je przedłużyć. Stawka pozostaje taka sama 

jak w poprzednim roku. 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji i przeszli do wyrażenia opinii o tym projekcie 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono 

przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 13). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono 

przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 13). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono 

przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 13). 

4 k) 

W tym punkcie Komisje przygotowały projekty planów pracy na 2016 r. 

Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przedstawiła Przewodnicząca 

Komisji Jolanta Konopka. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – a skąd mamy ten plan, ja bym tu większość powyrzucała, 

bo i tak te komisje nic nie robią. A czy RIO sprawdza nas z tego? Bo ta analiza szkół to my 

robimy? 

Członek KOKiSS Jolanta Konopka – była analiza 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – dla mnie te programy to są śmieszne, bo my nie 

realizujemy tego. 

Członek KOKiSS Jolanta Konopka – to ułóżmy jeszcze inny plan. 

Pani Hanna Dąbrowska – ustawa o samorządzie gminnym nakłada na komisje przygotowanie 

planu pracy oraz sprawozdania i przedłożenia Radzie Gminy do zatwierdzenia. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – tylko ja pod niczym się nie podpisałam w 2015 roku, nic 

nie robiliśmy, jako komisja oświaty, co robiliśmy? 

Członek KR Gosk Leszek – szkołę kontrolowaliście. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – ale to było zbojkotowane, przecież ja byłam wręcz 

prywatnie kontrolowanie szkoły. Ja się mogę wstrzymać. 

Członek KOKiSS Jolanta Konopka – a jak najbardziej, tylko możesz tak samo rękę przyłożyć 

do tego, żeby urozmaicić, zrobić to co byś chciała zrobić, włączyć się do tego, co będziemy 

robić. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – po prostu chciałabym robić, ale cała komisja nic nie robi. 

Członek KOKiSS Jolanta Konopka – ale to nie jest tak, bo komisja rewizyjna musiałaby stąd 

nie wychodzić, żeby zrealizować, bo oni nie mają pojęcia o niektórych rzeczach. To jest takie 

ogólne przedstawienie. 



 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – rozmawiałam z wieloma radnymi, bardzo dobrze znam się 

z przewodniczącym z Zambrowa, czy Szumowa i oni potrafią iść, skontrolować, ale po co 

pisać takie rzeczy, których nie wykonają. A w zeszłym roku przygotowaliśmy przygotowanie 

szkoły, analizę, jak była pierwsza klasa przygotowana na przyjęcie dzieci w 2015 roku. 

Członek KOKiSS Jolanta Konopka – właśnie byłam na tym zebraniu. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – ale bycie na tym zebraniu, a bycie i rozmowa z komisją i 

analiza tego przez komisję… 

Członek KOKiSS Jolanta Konopka – to ja mam przygotowywać klasę? 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – to powinien dyrektor zrobić. 

Członkowie Komisji Oświaty zakończyli dyskusję i przeszli do wyrażenia opinii o 

przedstawionym planie pracy poprzez głosowanie: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Dorota Sobol). 

Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych został zaopiniowany pozytywnie 

przy jednym głosie wstrzymującym się i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji 

Rady Gminy do zatwierdzenia uchwałą Rady Gminy (Zał. Nr 14). 

Następnie plan pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Dominik Zakrzewski. 

Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego nie mieli uwag do przedstawionego 

planu pracy, więc przewodniczący komisji poprosił o wyrażenie opinii poprzez głosowanie: 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Plan pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego został zaopiniowany pozytywnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy do zatwierdzenia uchwałą Rady 

Gminy (Zał. Nr 14). 

Komisja Rewizyjna nie przygotowywała planu, przewodniczący powiedział, że plan pracy 

zostanie przygotowany na sesję Rady Gminy. 

4 l/ 

W tym punkcie plan pracy Rady Gminy przedstawiła członek KOKiSS Jolanta Konopka. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc przeszli do wyrażenia opinii o tym projekcie 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie plan pracy Rady Gminy został zaopiniowany jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie plan pracy Rady Gminy został zaopiniowany jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Projekt uchwały w sprawie plan pracy Rady Gminy został zaopiniowany jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 14). 

Ad. 5) 

W tym punkcie kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Dorota Bogdańska szczegółowo 

przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2015 r. 

(Zał. Nr 16). 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji, przeszli do przyjęcia sprawozdania poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2015 r. zostało przyjęte i 

postanowiono przedłożyć go na Sesji Rady Gminy (Zał. Nr 16). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2015 r. zostało przyjęte i 

postanowiono przedłożyć go na Sesji Rady Gminy (Zał. Nr 16). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2015 r. zostało przyjęte i 

postanowiono przedłożyć go na Sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

Ad. 6) 

W tym punkcie kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Dorota Bogdańska szczegółowo 

przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie Wspierania Rodziny w Gminie 

Kołaki Kościelne za 2015 rok (Zał. Nr 17).  

Członek KOKiSS Dorota Sobol – czy asystent rodziny ma obowiązek ileś razy, bo wy 

jeździcie z Urzędu do tej rodziny, tak? 

Kierownik OPS Dorota Bogdańska – w 2015 roku zatrudnialiśmy asystenta rodziny od marca 

do 1 lipca i później od 19 października do końca grudnia i teraz. Jest pół etatu, mieliśmy 

środki z zewnątrz, bo występowaliśmy o dofinansowanie, ale ta przerwa wynikała stąd, że 

pomimo pięciokrotnego ogłoszenia o naborze na asystenta, niestety brakuje osób chętnych. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – ta osoba musi jechać do rodziny? 

Kierownik OPS Dorota Bogdańska – tak, ta osoba jest przynajmniej raz w tygodniu w danej 

rodzinie. W 2015 roku było 5 rodzin, jedna rodzina się wyprowadziła, zostały 4. Raz w 

tygodniu jest 2-4 godziny w tej rodzinie, z tego sporządza wszystkie notatki, pisze plan 

pomocy z rodziną, wykonuje proste czynności – pomoc w ugotowaniu, pieczeniu, bo są i 

takie rodziny, które nie potrafią ugotować, nie wiedzą, co to są święta. To tylko się nam 

wydaje, że jest tak różowo. I ten asystent jest ciągle w tych rodzinach. 

Innych zapytań nie było, więc komisje przeszły do przyjęcia sprawozdania poprzez 

głosowanie: 



Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki Kościelne 

za 2015 rok zostało przyjęte i postanowiono przedłożyć go na Sesji Rady Gminy (Zał. Nr 17). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki Kościelne 

za 2015 rok zostało przyjęte i postanowiono przedłożyć go na Sesji Rady Gminy (Zał. Nr 17). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki Kościelne 

za 2015 rok zostało przyjęte i postanowiono przedłożyć go na Sesji Rady Gminy (Zał. Nr 16). 

Ad. 7) 

W sprawach różnych głos zabrał Wójt Gminy zwracając się do osób, które posiadają panele 

fotowoltaiczne, otrzymaliście Państwo projekty umów z PGE, żeby nie podpisywać tych 

umów. W tych umowach jest dziwny zapis, który musimy wyjaśnić, ja te dokumenty 

skserowałem i dzisiaj zostaną wysłane do Urzędu Marszałkowskiego w celu akceptacji, czy 

taka forma umowy może być w tym projekcie. Bo tam jest mowa o sprzedaży, która nie miała 

mieć miejsca, także nie podpisujcie, poczekajcie na naszą informację, będziemy do każdego z 

was dzwonić, jak tylko otrzymamy informację z Urzędu Marszałkowskiego. Żeby nie wyszło 

tak, że my podpiszemy coś, co później spowoduje zwrot dotacji unijnej. Bo PGE sobie a 

dotacje sobie, także my musimy zgodnie z programem Urzędu Marszałkowskiego realizować 

tą inwestycję. Będziemy informować, jak tylko otrzymamy jakieś informacje. 

A wracając jeszcze do drogi, ulicy Wyszyńskiego, chciałbym zaznaczyć, że jest to droga 

gminna, która ma najwyższe szanse otrzymania dofinansowania z wszystkich dróg, jakie 

gmina posiada. Ona ma najwyższe szanse zdobycia środków zewnętrznych, ponieważ będą 

punktowane takie czynniki, jak współfinansowanie z powiatem, co mamy już zapewnione. 

Powiat współfinansuje dlatego, że jest to skrzyżowanie powiatowe i będzie skrzyżowanie 

wyremontowane, dojazd do budynków użyteczności publicznej, określiliśmy, że jest tam 

Bank jako budynek użyteczności publicznej. To wszystko daje nam dodatkowe punkty i 

szanse. Nie jest to gwarancja, że dostaniemy pieniądze, to są szanse i ta droga posiada 

najwyższe szanse, dlatego zdecydowaliśmy się na te drogę. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – jasne, że nie możemy z tego zrezygnować. 

Pan Wójt – ja będę czynił wszelkie działania zmierzające do remontu tej drogi, ale to Państwo 

podejmą decyzję ostateczną, czy dojdzie do tej realizacji. Nie zaszkodzi wystąpić i złożyć 

wniosku, to nic nas nie kosztuje, nie musimy żadnych projektów robić i nikomu z zewnątrz 

płacić za te projekty, sami to robimy. Ale ostateczną decyzje po przyznaniu środków, 

Państwo podejmiecie uchwałę. 

Członek KOKiSS Janusz Ołdakowski – czy na sesji będzie Pan dyrektor, chodzi mi o to, czy 

ewentualnie jest mało ważne te, że to tylko z zewnątrz uchwała, nie dotycząca osób uczniów 

przybywających do naszej szkoły, czy można by było poruszyć sprawę, co trochę sprzeczki 

były, nie, jakieś zależności dyrektora właśnie tych kontroli jeszcze….. 

Członek KOKiSS Jolanta Konopka – wszyscy mieszacie pojęcia, to nie jest temat do 

dyrektora, to jest nasz plan pracy. A nie rozumiem o czy ty mówisz. 



Członek KOKiSS Janusz Ołdakowski – czy musi być obecny ze względu na uchwałę? 

Członek KFiRG – dyrektor nie ma z tym nic wspólnego. 

Członek KR Szeligowski Wojciech – zapytał Pana Jarka Zalewskiego – czy ci co naprawiają 

oświetlenie uliczne udzielają jakieś gwarancji? 

Pan Wójt – takie sytuacje trzeba zgłaszać, to w ramach gwarancji jest naprawa. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Ad. 8) 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego podziękował i zamknął ósme 

posiedzenie komisji.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych podziękowała i 

zamknęła ósme posiedzenie komisji. 

Członek Komisji Rewizyjnej podziękował i zamknął ósme posiedzenie komisji. 
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